
Föreningen Framtidsjorden
80 24 00 – 50 46

Framtidsjordens årsstämma 14 maj 2023
Tid:  10.00 – 13. 00
Plats: Solidaritetshuset, Tegelviksgatan 40, 116 41 Stockholm

Zoom

Närvarande: Maria Blanco Berglund, Kirsti Siirala-Hansén, Markus Hellström, Tobias 
Linghag, Linn Rabe, Embla Hägelmark, Per Lindh, Gunilla Ernflo, Maria Palselius, Karin 
Wahlgren, Lisa Tover, Sandra Jakobsson, Sonja Markovic

Punkt Före-
dragande

Underlag Anteckningar

1. Val av 
ordförande och 
sekreterare för 
stämman.

Sonja Maria väljs till ordförande
Lisa väljs till sekreterare 

2. Val av två 
justerare.

Ordförand
en är aldrig
föredragan
de 

Karin och Embla väljs till justerare

3. Upprättande av
röstlängd.

Embla Hägelmark (Cirheps vänner), Markus Hellström 
(Ladakhs vänner), Karin Wahlgren (Klimataktion 
Stockholm), Lydia Källberg Normark (Kudumbams 
vänner) 

4. Fråga om 
stämman blivit 
stadgeenligt 
utlyst.

Sonja Bilaga 1. 
Stadgar

Enligt stadgarna ska kallelsen till årsstämma skickas ut 
minst 45 och högst 60 dagar innan. 
Kallelse skickades ut den 29 mars.  

Underlaget ska skickas ut minst 15 dagar innan.
Underlaget skickades ut 28 april-

Stämman bifaller att utlysningen var stadgeenlig. 

5. Föredragning 
av protokoll från 
föregående 
stämma.

Markus Bilaga 2. 
Protokoll 8 
maj 2022

Föregående protokoll läggs till handlingarna.

6. Föredragning 
av styrelsens 
verksamhets-
berättelse och 
ekonomiska 

Lisa och 
Tobias

Bilaga 3. 
Verksam-
hets-
resultat 
2022

Under 2022 har Framtidsjorden bland annat blivit 
medlemmar i Giva Sverige. Arbetat fram nya system för 
hur programmen ska hanteras och ett uppföljningssystem
för programmet i Latinamerika kommer färdigställas 
under våren. 
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redovisning.
Bilaga 4. 
Årsredo-
visning

Tagit fram nya riktlinjer för projektansökningar och 
tillsammans med organisationerna tagit fram 
förändringsteorier för respektive nätverk.
Skickat två ansökningar för finansiering utöver 
ForumCiv men tyvärr fick vi avslag på båda.
Fortsatt arbeta på att skapa mervärde för medlemmar och
öka engagemanget i föreningen 
Deltagit i flera debattartiklar, påverkansarbete genom 
Concord, samtal med politiker, klimatkonferensen 
Change, Folkets Forum och andra evenemang. Arbetet 
med att stärka vår legitimitet som påverkansaktör 
fortsätter men på grund av kraftigt minskade medel för 
information och kommunikation framöver ser vi stora 
utmaningar på området. 

I nätverket Indien/Sri Lanka hade vi föregående år 12 
medlemsorganisationer. 
I nätverket Latinamerika hade vi föregående år 24 
medlemsorganisationer.
I det svenska nätverket hade vi föregående år 13 
vängrupper.

I Latinamerika har 8 projekt med 8 organisationer 
genomförts. Nätverket har jobbat med 
kapacitetsutveckling, drivit en påverkanskampanj om 
klimatförändringar och genus och genomfört en regional 
workshop om agroekologi och kvinnors rättigheter. 
I Sydasien har 14 projekt genomförts under året. 
Styrgruppen i Asien har arrangerat flera digitala 
workshops och kunskapshöjande aktiviteter och ansvarat 
för ett regionalt programmöte i Mumbai. 

Under 2022 återupptogs praktikant verksamheten efter 
pandemin. Totalt påbörjade 16 personer sin praktik under
2022. Tre åkte ut i februari och 10 reste ut i oktober. Tre 
personer som fick sin praktik avbruten pga pandemin har
också åkt ut under hösten 2022. Vi rekryterade 15 
personer som gör sin praktik nu under våren 2023. 

Under 2022 hade vi en lär-av-syd-turné där två 
representanter från Serraniagua i Colombia föreläste och 
deltog i samtal med allmänheten och beslutsfattare. Vi 
var med och arrangerade Folkets Forum i samband med 
Stockholm +50 och konferensen Change Global Climate.

Ekonomiskt sett så gör vi ett resultat på minus 40,010 
kronor. Enligt styrelsebeslut använder vi 18,298 kronor 
från Robbans minnesfond som består av gåvor för att 
täcka egeninsatser. 12,196 kronor för att täcka 
egeninsatser tas ur ekofonden som består av gåvor och 
oanvända egeninsatser från tidigare år. 9,516 kronor tas 
ur socialt ansvarsfonden för att göra avskrivningar av 
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mindre projektfordringar, och är egentligen det enda av 
våra egna pengar som vi går minus. 

Fråga gällande huruvida avslaget på finansiering från 
Naturvårdsverket berodde på antalet medlemmar och om 
en stadgeändring bör antas för att ändra hur vi räknar 
medlemmar. Frågan adderas till övriga frågor. Avslaget 
berodde dock inte på det. Vi hade tillräckligt många 
medlemmar men de föreningar som vi har som 
medlemmar var enligt Naturvårdsverket tvungna att 
själva ha ett tydligt fokus på miljöfrågor i Sverige, vilket 
våra medlemsorganisationer inte har. 
Avslaget från EU berodde mycket på att vi inte hade 
preciserat målgruppen tillräckligt tydligt. 

Frågor om Ekofonden och vilka möjligheter 
vängrupperna har att söka pengar därifrån om de inte 
lyckas samla in till egeninsatsen. Styrelsen noterar 
frågeställningarna. 

Fråga om hur praktikantreserven kan räknas som eget 
kapital. Praktikantreserven har uppkommit mellan ca 
2010-2015 då man kunde göra överskott på praktikant 
och fick behålla pengarna själv, men om man skulle gå 
minus var man också tvungen att stå för kostnaden själv. 
Därför la styrelsen upp pengarna i en praktikantreserv på 
den tiden, och pengarna kan nu användas som eget 
kapital. 

Fråga om praktikantreserven är eget kapital men 
praktikantprogrammet upphör, kan pengarna användas 
till annat? Det är upp till styrelsen att besluta men 
möjligheten finns, dock ej till egeninsatser. 

7. Föredragning 
av revisors-
berättelse.

Tobias Bilaga 5. 
Revisions-
rapport

Vi har inte fått någon rapport från de interna revisorerna 
men den auktoriserade revisorn Carola Nilsson har 
skickat revisionshandlingar. 

Revisorn har utfört en revision av årsredovisningen för 
Framtidsjorden för räkenskapsåret 2022. Revisorn anser 
att årsredovisningen upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och ger en i alla
väsentliga avseenden rättvisande bild av Framtidsjordens
finansiella ställning per den 2022-12-31 och av dess 
finansiella resultat för året enligt årsredovisningslagen. 
Förvaltningsberättelsen är förenlig med 
årsredovisningens övriga delar.

Revisorn tillstyrker att föreningsstämman beviljar 
styrelsens ledamöter och verksamhetsledaren 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret.
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8. Fråga om 
ansvarsfrihet för 
styrelsen.

Stämman beviljar styrelsen ansvarsfrihet för föregående 
år. Verksamhetsberättelsen och den ekonomiska 
redovisningen läggs till handlingarna.

9. Val av 
ordförande för 
föreningen.

 
Valberedni
ngen

Bilaga 6. 
Valbered-
ningens 
förslag

Valberedningen presenterade sitt förslag och att inga 
andra förslag framlades.

Sonja Markovic väljs till ordförande. 

10. Val av 
styrelse-
ledamöter.

 
Valberedni
ngen

Bilaga 6. 
Valbered-
ningens 
förslag

Valberedningen presenterade sitt förslag och att inga 
andra förslag framlades.

Styrelsen består av:
Markus Hellström
Kirsti Siirala-Hansen 
Lisa Tover
Linnea Sterling-Agerstig
Fanny Skarborg-Butler
Karolin Ring 

Samtliga till omval.

11. Val av 
suppleanter.

 
Valberedni
ngen

Bilaga 6. 
Valbered-
ningens 
förslag

Valberedningen presenterade sitt förslag och att inga 
andra förslag framlades.

Suppleanter till styrelsen består av:
Gunilla Ernflo (omval)
Jonatan Ericsson-Sjöman (omval)
Sandra Jakobsson (omval)
Maria Blanco (nyval)

12. Val av 
revisorer.

 
Valberedni
ngen

Bilaga 6. 
Valbered-
ningens 
förslag

Carola Nilsson väljs till auktoriserad revisor och Lars 
Fredriksson väljs till auktoriserad revisorssuppleant. 

Fredrik Johansson väljs som internrevisor och Pernilla 
Siljehag som intern revisorssuppleant. 

13. Val av 
valberedning.

Stämman väljer sittande valberedning till att sitta kvar 
ytterligare ett år.

14. Fastställande 
av 
medlemsavgift.

Sonja Bilaga 7. 
Medlems-
avgifter

Styrelsen föreslår att medlemsavgiften för vängrupper 
förblir 400 kr per år, och att den för stödmedlemmar 
fastställs till 180 kr per år.

Stämman antog styrelsens förslag.

15. Proposition: 
Stadge-
ändringsförslag

Sonja Bilaga 8. 
Stadge-
ändrings-
förslag

Styrelsen föreslår att ändra skrivningen i stadgarna enligt
följande: 

- Från ”Föreningens styrelse består av minst fyra 
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ledamöter och minst tre suppleanter.” till 
”Föreningens styrelse består av minst fem 
ledamöter och minst två suppleanter.”

- Från ”Styrelsen är beslutsmässig när minst fem 
ledamöter är närvarande.” till ”Styrelsen är 
beslutsmässig när minst hälften av ledamöter är 
närvarande.”

 
Stämman antog styrelsens förslag. Stämman har nu röstat
för styrelsens förslag för andra konsekutiva året varpå 
stadgeändringarna är ratificerade. 

16. Verksamhets-
inriktning för den 
kommande 
tvåårsperioden.

Markus Bilaga 9. 
Verksam-
hets-
inriktning 
2023-24

Under kommande tvåårsperiod ska Framtidsjorden 
uppdatera interna riktlinjer, implementera nya 
uppföljningssystem för projekt, anpassa 
tjänsteorganisationen efter den rådande biståndspolitiken 
och finansieringen, skriva nya avtal med 
organisationerna, implementera nya program och 
genomföra påverkansarbete för att praktikantverksamhet 
ska upptas igen. Vidare ska Framtidsjorden kartlägga och
söka nya finansiärer, göra en genomlysning av sökbara 
projekt, öka engagemanget i föreningen, öka koherensen 
i vår externa kommunikation, bibehålla följare på sociala
medier och deltagande i event samt söka nya aktörer för 
samverkan. 

Fråga gällande varför vi inte lyfter klimatfrågan, 
klimatmanifestet och vår egen urbefolkning ytterligare 
och har ett tydligare fokus på dessa frågor. 

Inom punkten ökat deltagande och engagemang lyfts en 
reflektion kring att ingen av de nya praktikanterna har 
gått in i vängruppen Klimataktion. Diskussion om hur 
man kan engagera praktikanter i vängrupperna i högre 
grad. Ett starkare alumninätverk kan vara en god väg in. 
Det kan vara svårt att veta hur man gör för att gå med i 
en vängrupp, det kan underlätta att göra det enklare och 
tydligare att hitta information. Vängrupperna och 
verksamheten är Stockholmsbaserade men många 
praktikanter är inte det, vilket kan göra det svårare att 
engagera sig. Förslag att praktikanter kan få uppgifter att 
utföra för vängruppens räkning under sin praktik för att 
skapa en starkare koppling mellan praktikanter och 
vängrupper. Vängrupper önskar också tydligare 
information om när praktikanter åker till deras 
organisationer och kontaktuppgifter till praktikanterna. 
Frågan adderas till övriga frågor. 

17. Övriga frågor 
som styrelsen 
eller medlem vill 
ta upp på 

Karin W Fråga om huruvida medlemsräkningen ska justeras. 
Styrelsen noterar frågeställningen och tar den i beaktande
framåt. 
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stämman. Fråga om vängruppernas välmående avseende 
ekonomisk situation och antalet medlemmar. Frågan tas 
vidare till workshopen i direkt anslutning till årsmötet för
de närvarande att diskutera vidare. 

18. Mötets 
avslutande

Mötet avslutas 11:40

Maria Palselius Lisa Tover
Ordförande Sekreterare

Karin Wahlgren Embla Häglemark
Justerare Justerare
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